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Commission des Affaires sociales, 
de l'Emploi et des Pensions 

Commissie voor Sociale Zaken, 
Werk en Pensioenen 

 

du 

 

MERCREDI 20 MARS 2024 

 
Après-midi 

 
______ 

 

 

van 

 

WOENSDAG 20 MAART 2024 

 
Namiddag 

 
______ 

 
 
Le développement des questions et de l'interpellation commence à 15 h 41. La réunion est présidée par 
Mme Cécile Cornet. 
De behandeling van de vragen en interpellatie vangt aan om 15.41 uur. De vergadering wordt voorgezeten 
door mevrouw Cécile Cornet. 
 
Les textes figurant en italique dans le Compte rendu intégral n’ont pas été prononcés et sont la reproduction 
exacte des textes déposés par les auteurs. 
De teksten die in cursief zijn opgenomen in het Integraal Verslag werden niet uitgesproken en steunen uit-
sluitend op de tekst die de spreker heeft ingediend. 
 

01 Samengevoegde vragen van 

- Ellen Samyn aan Karine Lalieux (Pensioenen en Maatschappelijke Integratie, Personen met een han-
dicap, Armoedebestrijding en Beliris) over "De voedselbanken" (55041557C) 
- Gaby Colebunders aan Karine Lalieux (Pensioenen en Maatschappelijke Integratie, Personen met een 
handicap, Armoedebestrijding en Beliris) over "De blijvende tekorten bij de voedselbanken" 
(55041929C) 

01 Questions jointes de 

- Ellen Samyn à Karine Lalieux (Pensions et Intégration sociale, Personnes handicapées, Lutte contre 
la pauvreté et Beliris) sur "Les banques alimentaires" (55041557C) 
- Gaby Colebunders à Karine Lalieux (Pensions et Intégration sociale, Personnes handicapées, Lutte 
contre la pauvreté et Beliris) sur "Les déficits structurels des banques alimentaires" (55041929C) 
 

01.01  Ellen Samyn (VB): Mevrouw de minister, mijn vraag dateert van 

een aantal weken geleden, maar is helaas nog steeds een realiteit. 
Steeds meer mensen moeten een beroep doen op de voedselbanken. 
Ook uit de resultaten van een onderzoek van de Gezinsbond blijkt dat 
de koopkracht van steeds meer gezinnen onder druk staat. In een ar-
tikel van Het Belang van Limburg stond dat in 2023 1,7 miljoen kilo 
voedsel door de Limburgse voedselbank werd verdeeld. Dat is een stij-
ging van 10 % tegenover 2022. Aan de kant van de gebruikers stellen 
we ook hier een sterke toename van het aantal jonge, werkende men-
sen vast. 
 
Mevrouw de minister, vorig jaar voorzag u in 20 miljoen euro extra voor 
de voedselbanken. Zult u dit jaar ook in extra middelen voorzien? 
 
Ik heb deze vraag al vaak gesteld, mevrouw de minister, maar hebt u 
inmiddels overlegd met uw collega, minister van Peteghem, om een 
maatregel uit te werken die schenkingen aan voedselbanken fiscaal 
bevoordeelt ten opzichte van schenkingen aan initiatieven zoals Too 
Good To Go? 
 
Onder deze regering steeg het aantal werkenden dat noodgedwongen 
een beroep doet op de voedselbanken sterk. Zult u nog bijkomende 

01.01  Ellen Samyn (VB): De plus 

en plus de personnes doivent faire 
appel aux banques alimentaires. 
L'année dernière, la ministre a déjà 
alloué 20 millions d'euros supplé-
mentaires à ces banques.  
 
Le fera-t-elle encore cette année? 
Entre-temps, s’est-elle concertée 
avec le ministre des Finances sur 
la possibilité de favoriser fiscale-
ment les dons aux banques ali-
mentaires? Sous ce gouverne-
ment, le nombre d'actifs qui se 
voient contraints de recourir aux 
banques alimentaires a fortement 
augmenté. La ministre prendra-t-
elle des mesures supplémentaires 
pour inverser cette tendance in-
quiétante? 
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maatregelen nemen om deze verontrustende tendens te keren? 
 

01.02  Gaby Colebunders (PVDA-PTB): Mevrouw de minister, ik zal 

niet herhalen wat mijn collega gezegd heeft, maar we horen van deze 
regering meer en meer dat het goed gaat met de armoedecijfers. Als 
we echter de cijfers van de voedselbanken zien, ziet het er toch anders 
uit. 
 
Het nieuwe magazijn van de Limburgse voedselbank in Hasselt is dit 
jaar uitgebreid tot 2.000 m² en ging van 20 naar 50 vrijwilligers. De 
vraag is dan hoe het komt dat er meer en meer mensen naar de voed-
selbanken gaan. Gemiddeld werden 16.000 mensen bedeeld. Dat is 
volgens de voedselbank nog een onderschatting. Een op de vier be-
gunstigden is een kind, vaak jonger dan 14 jaar. 
 
We hebben net gehoord dat Europa ook veel minder middelen geeft. 
We mogen bejubelen dat we voorzitter van Europa zijn. Wat zult u on-
dernemen tegen de Europese besparingen op de voedselbanken? 
Welke stappen zet u om de tekorten bij de voedselbanken structureel 
op te lossen? 
 

01.02 Gaby Colebunders (PVDA-

PTB): Le gouvernement affirme 
que notre pays est sur la bonne 
voie en ce qui concerne les taux de 
pauvreté, mais les chiffres des 
banques alimentaires montrent 
tout le contraire. L'Europe voudrait 
à présent allouer moins de fonds 
aux banques alimentaires.  
 
Que compte faire la ministre à cet 
égard? Comment tentera-t-elle de 
résoudre structurellement les pé-
nuries des banques alimentaires? 
 

01.03 Minister Karine Lalieux: Mevrouw de voorzitster, mevrouw 

Samyn, mijnheer Colebunders, zoals jullie weten, werd het Europese 
budget voor voedselhulp in 2023 gereduceerd. Concreet is de Euro-
pese steun drastisch verlaagd, van 26 miljoen euro naar 11,7 miljoen 
euro. De regering heeft de daling echter gecompenseerd met een sub-
stantiële financiering. Daardoor konden wij het budget voor de voed-
selhulp en materiële bijstand sinds 2022 op 40 miljoen euro houden. 
Voor 2024 hebben wij hetzelfde gedaan. Van die 40 miljoen euro is een 
deel voorzien voor de specifieke herfinanciering van de voedselban-
ken, om de daling van de donatie te compenseren. 
 
Gezien die daling heb ik mijn collega-minister van Financiën gevraagd 
na te denken over een fiscale stimulans voor die donatie. Volgens de 
minister bestaan er al twee gunstige belastingregelingen en moeten wij 
de impact daarvan onderzoeken, om die te verbeteren. Het creëren 
van een nieuwe stimulans zou alleen maar leiden tot een toename van 
de niet-verkochte goederen en dus tot meer verspilling. 
 
Daarom heb ik beslist het probleem aan te pakken door met de voed-
selhulpsector en de supermarkten te praten. Ik hoop dat die dialoog zal 
leiden tot een betere samenwerking tussen de betrokkenen. De bedoe-
ling is de samenwerking vast te leggen in een charter dat tegemoet-
komt aan de noden van de sector. 
 
De Europese budgetten voor de huidige programmeringsperiodes zijn 
vastgelegd tot 2027. Over de budgetten voor de periode na 2027 kan 
pas de komende jaren worden onderhandeld. Dat mag de volgende 
regering er niet van weerhouden de budgetten te behouden. 
 

01.03  Karine Lalieux, ministre: 

Les fonds européens pour l'aide 
alimentaire ont été diminués de 
26 millions d'euros à 11,7 millions 
d'euros en 2023. Le gouvernement 
a cependant compensé cette 
baisse, ce qui a permis de mainte-
nir notre budget pour l'aide alimen-
taire et l'aide matérielle à 40 mil-
lions d'euros depuis 2022. Ce sera 
également le cas en 2024. 
 
J'ai demandé au ministre des Fi-
nances de réfléchir à un incitant fis-
cal pour les dons. Cependant, il 
existe déjà deux régimes fiscaux 
avantageux. Nous devons exami-
ner comment accroître leur effet. 
Un nouvel incitant ne mènerait qu'à 
une augmentation des invendus et 
donc à davantage de gaspillage. 
 
Je travaille à une meilleure coopé-
ration entre le secteur de l'aide ali-
mentaire et tous les acteurs con-
cernés. J'espère que le dialogue 
aboutira à la création d'une charte 
répondant aux besoins du secteur. 
 
Les budgets européens sont fixés 
jusqu'en 2027. 
 

01.04  Ellen Samyn (VB): Ik heb nog een vraag voor de minister. U 

sprak over een charter. Hebt u een datum? 
 

 

01.05 Minister Karine Lalieux: Ik zal het vragen aan mijn medewer-

kers. Ik weet het niet. Ik zal de raming indienen bij het secretariaat. 
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01.06  Ellen Samyn (VB): U doet wel inspanningen, maar niet genoeg. 

Dat blijkt jaar na jaar uit de cijfers. Er moeten toch wat bijkomende 
maatregelen genomen worden. U zal zeker nog eens een gesprek 
moeten voeren met uw collega-minister. U kan dit ook niet zomaar 
doorschuiven naar een volgende regering. Ik hoop dat u dit in de res-
terende maanden toch nog in handen zult nemen en iets extra's doen 
voor de mensen in armoede. Het gaat al lang niet meer om de aller-
kwetsbaarsten onder ons, armoede treft tegenwoordig ook tweeverdie-
ners. Dat zou toch niet mogen in een maatschappij als de onze. 
 

01.06  Ellen Samyn (VB): La mi-

nistre peut-elle nous communiquer 
le calendrier de la charte? Elle fait 
certains efforts mais les chiffres 
montrent qu’ils sont insuffisants. 
Elle ne peut pas simplement refiler 
la patate chaude au prochain gou-
vernement. Aujourd'hui, la pau-
vreté touche également les mé-
nages à deux revenus. 
 

01.07  Gaby Colebunders (PVDA-PTB): Ik hou echt niet van dat knip-

en-plakwerk. U moet zich de vraag stellen hoe het komt dat die cijfers 
omhooggaan. Er is iets naar boven gekomen de laatste jaren, sinds 
corona, namelijk mensen die zelf in armoede leven, die zelf de handen 
in elkaar slaan, bijvoorbeeld Zonder Honger naar Bed. Zij zorgen zelf 
voor hun medemens. Zij zorgen dat ze wat eten hebben. In Hasselt zijn 
er veertig armoedeverenigingen. De helft is er al bezig met voedselbe-
deling. Nog komen de voedselbanken handen en middelen te kort. Dan 
moet u zich toch de vraag stellen hoe dat komt? Ik ben niet verwonderd 
over de cijfers rond de tweeverdieners die ook komen aankloppen. Met 
twee loonblokkeringen die door hun strot geduwd zijn, zien we dat heel 
veel lonen nog altijd onder de Europese armoedegrens zitten. Is dat 
waarnaar we willen gaan? Dan eindigen we met working poor. We 
moeten de bal echt niet naar een nieuwe regering rollen. Alleen hier en 
nu moet er worden geschakeld. Het is vijf voor twaalf.  
 

01.07 Gaby Colebunders (PVDA-

PTB): Depuis la crise sanitaire, des 
personnes vivant dans la pauvreté 
se prêtent mutuellement main-
forte. Hasselt compte quarante as-
sociations de lutte contre la pau-
vreté dont la moitié s'occupe de la 
distribution alimentaire et malgré 
tout, les banques alimentaires 
manquent encore de bras et de 
moyens. En raison du blocage des 
salaires, de nombreuses per-
sonnes en Belgique vivent toujours 
sous le seuil de pauvreté euro-
péen. La ministre doit prendre des 
initiatives aujourd'hui et ne pas at-
tendre le prochain gouvernement. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

02 Vraag van Nahima Lanjri aan Karine Lalieux (Pensioenen en Maatschappelijke Integratie, Personen 

met een handicap, Armoedebestrijding en Beliris) over "De follow-up van het dossier inzake het wed-
decomplement bij Defensie" (55041754C) 

02 Question de Nahima Lanjri à Karine Lalieux (Pensions et Intégration sociale, Personnes handica-

pées, Lutte contre la pauvreté et Beliris) sur "Le suivi du dossier relatif au complément de salaire à la 
Défense" (55041754C) 
 

02.01  Nahima Lanjri (cd&v): Mevrouw de minister, ik verwijs naar de 

schriftelijke voorbereiding van mijn vraag. 
 
Wij kregen recent een mail van een gefrustreerde burger die het pro-
bleem met de weddecomplementen bij het burgerpersoneel van De-
fensie en bepaalde militairen met een paramedische functie opnieuw 
aanhaalde. Deze burgers hebben een weddecomplement van 11 % 
voor onregelmatige dienstprestaties, maar hun pensioenen worden 
sinds 2011 zonder dit supplement berekend. Hoewel het probleem al 
verschillende keren is aangehaald, wachten deze burgers na al die ja-
ren nog steeds op een oplossing. 
 
Op 1 juli 2022 antwoordde u op de eerder gestelde vragen van de heer 
volksvertegenwoordiger Wim Van der Donckt (nr. 435) en van de heer 
volksvertegenwoordiger Dieter Vanbesien (nr. 439). In dit antwoord 
staat dat u op de hoogte bent van dit dossier, dat het ook voor u be-
langrijk is en dat u hiermee aan de slag bent gegaan. In juli 2022 liet u 
weten dat de administratie hierover zijn werk aan het afronden was en 

02.01  Nahima Lanjri (cd&v): Un 

nombre croissant de nos conci-
toyens sont contraints de faire ap-
pel aux banques alimentaires. L'an 
dernier, la ministre avait déjà dé-
gagé 20 millions d'euros de 
moyens supplémentaires pour les 
banques alimentaires. Fera-t-elle 
de même cette année? Dans 
l'intervalle, s'est-elle concertée 
avec le ministre des Finances con-
cernant l'octroi éventuel d'un avan-
tage fiscal pour les dons aux 
banques alimentaires?  
 
Sous ce gouvernement, le nombre 
d'actifs contraints de se tourner 
vers les banques alimentaires a 
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dat de besprekingen binnenkort van start zouden gaan. 
 
We zijn ondertussen anderhalf jaar verder en ik vroeg mij volgende 
zaken af: 
 
1. Wat is de huidige stand van zaken in dit dossier? 
 
2. Hoe zijn de besprekingen verlopen en wat zijn de resultaten? 
 
3. Het probleem wordt al sinds 2016 aangekaart. Wanneer mogen we 
eindelijk een oplossing verwachten voor deze burgers? 
 

fortement augmenté. La ministre 
compte-t-elle prendre des mesures 
supplémentaires pour inverser 
cette tendance inquiétante? 
 

02.02 Minister Karine Lalieux: Mevrouw Lanjri, sinds meer dan een 

jaar al verdedig ik in de regering het dossier dat u aankaart en dat in 
een groter geheel past van hangende aanvragen tot erkenning van de 
weddebijslagen en mandaten. We hebben alle gevraagde elementen 
onderzocht en voorgelegd. Ik kan vandaag alleen meedelen dat er 
geen consensus werd gevonden. 
 
Het is altijd mijn standpunt geweest dat we alle hangende aanvragen 
moeten goedkeuren, zodat er duidelijkheid en rechtszekerheid aan de 
burgers, werkgevers en instellingen kan worden gegarandeerd. Daar-
van is jammer genoeg momenteel niet iedereen overtuigd. 
 

02.02  Karine Lalieux, ministre: 

Ce dossier constitue l'une des de-
mandes pendantes de reconnais-
sance des compléments de salaire 
et des mandats. J'ai toujours plaidé 
en faveur d'une approbation de ces 
demandes pour garantir la sécurité 
juridique, mais le gouvernement 
n'est pas parvenu à un consensus 
à ce sujet. 
 

02.03  Nahima Lanjri (cd&v): Mevrouw de minister, ik vind het heel 

jammer dat er nog altijd geen oplossing is voor de betrokkenen. Ander-
half jaar nadat u op vragen van andere commissieleden antwoordde 
dat u met het dossier bezig was, is er nog altijd geen oplossing. 
 
U stelt vast dat er geen akkoord bereikt is in de regering. Is er dan ook 
geen akkoord meer mogelijk volgens u? Of hebt u nog wat hoop en zult 
u toch nog proberen een akkoord te sluiten? 
 

02.03  Nahima Lanjri (cd&v): La 

ministre essaiera-t-elle encore de 
parvenir à un accord? 
 

02.04 Minister Karine Lalieux: Mevrouw Lanjri, alle dossiers zijn klaar. 

We hebben een antwoord gegeven op alle vragen van de andere re-
geringspartijen, maar er is geen consensus aan de regeringstafel. Het 
antwoord van sommige partijen is definitief negatief. 
 

02.04  Karine Lalieux, ministre: 

Certains partis ont définitivement 
adopté une position négative. 
 

02.05  Nahima Lanjri (cd&v): Mevrouw de minister, ik betreur heel erg 

dat wij de betrokkenen niet vooruit kunnen helpen en hun niet kunnen 
geven waar zij recht op hebben. Ik hoop dat minstens de volgende re-
gering soelaas zal brengen. Als het niet lukt met de mensen die nu 
rond de tafel zitten, moeten er anderen komen, die wel een regeling 
goedkeuren. 
 

02.05  Nahima Lanjri (cd&v): J'es-

père que ce dossier finira par abou-
tir sous un autre gouvernement. 
 

02.06  Karine Lalieux, ministre: Mes services au niveau des pensions 

travaillent d'arrache-pied depuis un an pour répondre à l'ensemble des 
questions de l'Inspection des Finances ou des autres partis – même si 
je ne vise personne ici. Après avoir déposé le dossier un certain 
nombre de fois au kern et en Conseil des ministres, je peux vous dire 
que c'est définitivement non. En tout cas, tous les dossiers sont prêts 
pour l'ensemble des services, des fonctionnaires et des mandats. Tout 
est prêt. 
 
Ma position était qu'il fallait dire oui, évidemment. 
 

02.06 Minister Karine Lalieux: 

Mijn diensten werken zeer hard om 
de vragen van de Inspectie van Fi-
nanciën en van de verschillende 
partijen te beantwoorden. Ik heb 
het dossier verschillende keren in-
gediend bij de ministerraad, maar 
het antwoord blijft negatief. De dos-
siers zijn klaar voor alle diensten 
en mandaten. Volgens mij had men 
ja moeten zeggen.  
 

Het incident is gesloten. 
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L'incident est clos. 

 

03 Samengevoegde vragen van 

- Gaby Colebunders aan Karine Lalieux (Pensioenen en Maatschappelijke Integratie, Personen met een 
handicap, Armoedebestrijding en Beliris) over "Het Europese relancegeld en de pensioenhervorming" 
(55041810C) 
- Wim Van der Donckt aan Karine Lalieux (Pensioenen en Maatschappelijke Integratie, Personen met 
een handicap, Armoedebestrijding en Beliris) over "Het Europese relancegeld en het pensioenak-
koord" (55041821C) 
- Ellen Samyn aan Karine Lalieux (Pensioenen en Maatschappelijke Integratie, Personen met een han-
dicap, Armoedebestrijding en Beliris) over "De pensioenhervorming" (55041831C) 

03 Questions jointes de 

- Gaby Colebunders à Karine Lalieux (Pensions et Intégration sociale, Personnes handicapées, Lutte 
contre la pauvreté et Beliris) sur "Les moyens du plan de relance européen et la réforme des pensions" 
(55041810C) 
- Wim Van der Donckt à Karine Lalieux (Pensions et Intégration sociale, Personnes handicapées, Lutte 
contre la pauvreté et Beliris) sur "Les fonds européens de relance et l'accord sur les pensions" 
(55041821C) 
- Ellen Samyn à Karine Lalieux (Pensions et Intégration sociale, Personnes handicapées, Lutte contre 
la pauvreté et Beliris) sur "La réforme des pensions" (55041831C) 
 

03.01  Gaby Colebunders (PVDA-PTB): Mevrouw de voorzitster, ik 

verwijs naar de schriftelijke versie van mijn mondelinge vraag. 
 
Geachte minister, in ruil voor het Europees relancegeld zou België een 
aantal milestones moeten realiseren. Eén daarvan is een duurzame 
pensioenhervorming. De rechtse partijen vertalen dit uiteraard in mas-
sale besparingen op de pensioenuitgaven. Er is ook een andere weg. 
Een sociale weg. Een sterkere en meer duurzame financiering van het 
pensioenstelsel en de sociale zekerheid in zijn geheel is nodig. Vivaldi 
gaf het slechte voorbeeld door de eerste helft van 2023 de patronale 
bijdrage fors te verlagen. Een cadeau dat ook bedrijven met hoge win-
sten zomaar kregen. U vertelde tijdens de commissie van 21/02 dat u 
ons midden maart een update zou geven over het Europees relance-
geld. 
 
Ik heb een aantal vragen voor u: 
 
Maakt België aanspraak op het deel van het Europees relancegeld ge-
koppeld aan uw bevoegdheid? 
 
Welke initiatieven zal u nemen om het Europees relancegeld te garan-
deren? 
 

03.01 Gaby Colebunders (PVDA-

PTB): Pour bénéficier du fonds de 
relance européen, la Belgique doit, 
entre autres, mettre en œuvre une 
réforme durable des pensions. Les 
partis de droite souhaitent y parve-
nir par le biais d'économies, mais 
cela peut aussi se faire de manière 
sociale. Toutefois, le gouverne-
ment actuel préfère accorder des 
cadeaux fiscaux aux entreprises 
qui engrangent des bénéfices im-
portants. 
 
La Belgique réclamera-t-elle la part 
du fonds de relance européen liée 
à la compétence de la ministre? 
Quelles initiatives prendra-t-elle 
pour que nous soyons assurés 
d’obtenir cet argent? 
 

03.02  Wim Van der Donckt (N-VA): Mevrouw de voorzitster, ik ver-

wijs naar de schriftelijke versie van mijn mondelinge vraag. 
 
Geachte minister, een pensioenhervorming moest niet alleen de ver-
grijzingskosten onder controle te houden maar ook de weg vrijmaken 
naar het Europese relancegeld van 847 miljoen euro. België wacht 
daar al anderhalf jaar op. Het verdict van de Europese Commissie zou 
volgen in maart. 
 
Mevrouw de minister, we gaan richting halverwege maart, 
Zijn er intussen contacten geweest tussen uw diensten en de Europese 
commissie om verdere toelichting of informatie aan te leveren? Indien 
ja, kunt u ons vertellen welke verdere toelichting of informatie werd ge-

03.02  Wim Van der Donckt (N-

VA): Il était prévu que la Commis-
sion européenne se prononce en 
mars sur notre réforme des pen-
sions, à laquelle est conditionnée 
la libération de 847 millions d'euros 
de fonds de relance. 
 
Des contacts ont-ils encore eu lieu 
avec la Commission européenne à 
ce sujet? Dans l'affirmative, quelles 
informations complémentaires ont 
été fournies à cette occasion? 
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geven? Indien neen, waarom heeft u dat niet gedaan? Kunt u ons in-
lichten over de stand van zaken in dit dossier? 
 

Dans la négative, pourquoi la mi-
nistre n'a-t-elle pas eu de tels con-
tacts? 
 

03.03  Ellen Samyn (VB): Mevrouw de voorzitster, ik verwijs naar de 

schriftelijke versie van mijn mondelinge vraag. 
 
In de Kern van 19 januari werd uw pensioenhervorming in tweede le-
zing goedgekeurd. U verklaarde in de plenaire en commissievergade-
ring dat in combinatie met het werkgelegenheidsbeleid de hervorming 
de kosten van de vergrijzing tegen 2070 zal verlagen, conform uw ak-
koord en 'onze' belofte aan de Europese Commissie. U zou hierover 
nog in overleg gaan met de Europese Commissie, we mochten het ant-
woord deze maand verwachten. 
 
Wat is de stand van zaken inzake dit dossier? Heeft u recent nog over-
leg gehad met de Europese Commissie? Zo ja, wat waren de resulta-
ten? Zo neen, waarom (nog) werd er nog niet overlegd? Werd er reeds 
een datum geprikt? 
 

03.03  Ellen Samyn (VB): Le 

19 janvier, le Conseil des ministres 
restreint a approuvé en deuxième 
lecture la réforme des pensions. La 
ministre a déclaré que la réforme 
entraînera une diminution des 
coûts du vieillissement d'ici à 2070, 
conformément à la promesse que 
nous avons faite à la Commission 
européenne. 
 
Qu'en est-il entre-temps? La mi-
nistre a-t-elle encore dialogué avec 
la Commission européenne à ce 
sujet? Dans l'affirmative, quels ont 
été les résultats de ce dialogue? 
Dans la négative, quand aura-t-il 
lieu? 
 

03.04 Minister Karine Lalieux: Mijnheer Colebunders, mijnheer Van 

der Donckt, mevrouw Samyn, het technische overleg over de interpre-
tatie van de cijfers met betrekking tot de pensioenhervorming is onder-
tussen afgerond. Het proces rond de eerste betalingsaanvraag staat 
echter nog steeds on hold wegens discussiepunten over de audit en 
controle. Het overleg ter zake wordt gevoerd door staatssecretaris Tho-
mas Dermine en de eerste minister. Ik kan daarover zelf geen nadere 
details geven. Zolang dat punt niet is afgerond, wordt de betalingsaan-
vraag niet verder behandeld. 
 
Wat betreft de vraag over eventuele bijkomende initiatieven om het Eu-
ropese relancegeld te garanderen, kan ik alleen herhalen wat ik eerder 
al heb aangegeven in de commissie. Wat ons betreft, voldoen wij met 
deze hervorming aan alle elementen van de betreffende milestone. In-
zake de financiële houdbaarheid hebben we afgesproken de pensioen-
uitgaven tegen 2070 niet te verhogen. We liggen op koers. 
 
Als we de projecties in het verslag van de Studiecommissie voor de 
Vergrijzing in 2020 en 2023 vergelijken, zijn de uitgaven tijdens de hui-
dige legislatuur gedaald van 30,3 % van het bbp tot 30,1 % van het bbp 
in 2070. Er zijn dus met andere woorden geen bijkomende initiatieven 
nodig. 
 

03.04  Karine Lalieux, ministre: La 

concertation technique sur l'inter-
prétation des chiffres relatifs à la 
réforme des pensions est terminée. 
Toutefois, le processus concernant 
la première demande de paiement 
est toujours en suspens en raison 
de points de discussion relatifs à 
l'audit et au contrôle. La concerta-
tion est menée par le secrétaire 
d'État Dermine et par le premier mi-
nistre. 
 
En ce qui nous concerne, nous ré-
pondons, avec cette réforme, à 
toutes les conditions pour obtenir 
les fonds européens de relance. 
S'agissant de la viabilité financière, 
nous sommes convenus de ne pas 
augmenter les dépenses de pen-
sion d'ici à 2070. Si nous compa-
rons les projections figurant dans le 
rapport du Comité d’Étude sur le 
Vieillissement pour 2020 et 2023, 
le gouvernement a réduit les dé-
penses de 30,3 % à 30,1 % du PIB 
en 2070. Aucune autre initiative 
n'est donc requise. 
 

03.05  Gaby Colebunders (PVDA-PTB): Mevrouw de minister, wij 

staan even ver als voor de vraag gesteld werd. Ik hoop dat wij hier nog 
voor 9 juni iets over zullen horen, want over twee en een halve maand 
is het hier gedaan.  
 

03.05 Gaby Colebunders (PVDA-

PTB): Cette réponse ne nous ap-
prend pas grand-chose. Osons es-
pérer que nous entendrons encore 
quelque chose à ce sujet avant les 
élections. 
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03.06  Wim Van der Donckt (N-VA): Mevrouw de minister, ik kan daar 

niet veel op zeggen. U hebt eigenlijk niets gezegd, of u kunt nog niets 
zeggen, alleen dat u ervan overtuigd bent dat u goed werk hebt gele-
verd. U weet dat wij dat betwisten. 
 
U zegt dat u op koers ligt en u verwijst daarvoor naar het verslag van 
de Vergrijzingscommissie van vorig jaar. Ik ben eigenlijk wel benieuwd 
of het verslag van de Vergrijzingscommissie voor dit jaar, dat er na-
tuurlijk na de verkiezingen zal komen, uw visie zal bevestigen. Ik vrees 
daar een beetje voor, maar wie weet? De wonderen zijn de wereld niet 
uit. Dat kan altijd. 
 

03.06  Wim Van der Donckt (N-

VA): La ministre n'a rien dit ou bien 
elle ne peut rien dire. Je me de-
mande si le rapport du Comité 
d’Étude sur le Vieillissement, qui 
sera évidemment publié après les 
élections, confirmera que nous 
sommes sur la bonne voie. J'en 
doute.  
 

03.07  Ellen Samyn (VB): Er is toch één collega die hoopvol blijft, de 

heer Van der Donckt. 
 
Mevrouw de minister, uw antwoord verwondert mij niet. U zegt dat het 
on hold staat wegens discussiepunten. U schuift het ook door naar uw 
collega's. U ligt op koers, zegt u, maar ik meen dat er een serieuze 
navigatiefout zit in uw pensioenhervorming. U weet wat ik daarvan 
vind. Ik hoop dat u bijvoorbeeld het rapport van de Nationale Bank hebt 
gelezen. Ik weet niet goed wie daar gelukkig van wordt, maar de Nati-
onale Bank in ieder geval niet. Sorry, maar ik geloof niet dat u op koers 
ligt. 
 

03.07  Ellen Samyn (VB): La déci-

sion est mise en suspens et la mi-
nistre rejette la responsabilité sur 
ses collègues. Selon moi, nous ne 
sommes pas du tout sur la bonne 
voie et une sérieuse erreur de na-
vigation est commise dans le cadre 
de cette réforme des pensions, 
comme l'indique d'ailleurs la 
Banque nationale dans son rap-
port. 
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 
De voorzitster: Mevrouw Samyn, u krijgt het woord voor uw vraag nr. 55041883C over het gebruik van de 
EDC-kaart bij ziekenhuizen. 
 

03.08  Ellen Samyn (VB): Mevrouw de voorzitster, ik heb ondertussen het antwoord ontvangen van de 

diensten van de minister. 
 
De voorzister: In dat geval kan de vraag als beantwoord worden beschouwd. 
 

04 Interpellatie van Ellen Samyn aan Karine Lalieux (Pensioenen en Maatschappelijke Integratie, Per-

sonen met een handicap, Armoedebestrijding en Beliris) over "Rouwverlof, ouderschapsverlof en over-
levingspensioen voor nabestaanden" (55000479I) 

04 Interpellation de Ellen Samyn à Karine Lalieux (Pensions et Intégration sociale, Personnes handica-

pées, Lutte contre la pauvreté et Beliris) sur "Le congé de deuil, le congé parental et la pension de 
survie en cas de décès d'un proche parent" (55000479I) 
 

04.01  Ellen Samyn (VB): Mevrouw de voorzitster, mevrouw de minis-

ter, collega's, het overlijden van een kind, een partner of een ouder 
heeft een grote emotionele impact op de nabestaanden. Na de eerste 
schok om dat verlies te verwerken, worden de nabestaanden vrijwel 
onmiddellijk geconfronteerd met de administratieve en financiële mal-
lemolen waarmee het verlies gepaard gaat. De nabestaande staat in-
eens alleen in voor alle financiële kosten, bijvoorbeeld de betaling van 
de huur of de afbetaling van een eigendom, de betaling van dagelijkse 
huishoudkosten en nutsvoorzieningen. Boven op het verdriet brengt 
dat extra zorgen, ook financiële zorgen, met zich mee. 
 
De overheid voorziet, voor wie voldoet aan een aantal voorwaarden, in 
een zogenaamd overlevingspensioen voor de achterblijvende partner. 
Voor dit jaar is de minimumleeftijd daarvoor op 49,5 jaar vastgelegd. In 

04.01  Ellen Samyn (VB): Le dé-

cès d'un enfant, d'un partenaire ou 
d'un parent a une incidence émo-
tionnelle considérable sur les 
proches parents. La perte d'un par-
tenaire entraîne d'emblée des sou-
cis financiers. Si l'on satisfait à cer-
taines conditions, il est possible 
d'avoir droit à une pension de sur-
vie. Cette année, l'âge minimum 
est de 49,5 ans; à partir de 2025, il 
sera de 50 ans, avant d'être relevé 
chaque année d'un an pour at-
teindre 55 ans en 2030. 
 



 20/03/2024 CRIV 55 COM 1304 
 

CHAMBRE-6E SESSION DE LA 55E LEGISLATURE 2023 2024 KAMER-6E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

8 

2025 wordt de minimumleeftijd voor het recht op een overlevingspen-
sioen 50 jaar en vanaf 2026 komt er telkens een jaar bij, tot in 2030 de 
minimumleeftijd van 55 jaar van toepassing wordt. 
 
Weduwen en weduwnaars jonger dan de minimumleeftijd kunnen een 
overgangsuitkering aanvragen. Die overgangsuitkering is evenwel be-
perkt tot één jaar indien men kinderloos is en tot twee jaar indien men 
kinderen heeft. De bedoeling was om een einde te maken aan de in-
activiteitsval voor wie leeftijdsgewijs nog kan werken. De overgangs-
uitkering wordt dus maar gedurende een zeer korte periode uitbetaald. 
Bovendien is de fiscale behandeling van die tegemoetkoming, overi-
gens vergelijkbaar met het overlevingspensioen, ongunstig voor wie 
dat blijft combineren met een al dan niet deeltijds beroepsinkomen. 
 
Tal van belangenverenigingen, zoals de vzw Odos, kaarten die proble-
matiek reeds vele jaren aan en vragen om zowel de overlevingsuitke-
ring als het overlevingspensioen netto uit te keren, omdat door de ver-
hoging van het inkomen steevast een zware belastingaanslag volgt. 
Bovendien heeft de tijdelijke verhoging van het belastbaar inkomen 
ook een weerslag op allerhande voordelen, zoals de sociale toeslag, 
het sociaal tarief en sociale kortingen. 
 
Wat het rouwverlof betreft, in 2021 werd het rouwverlof voor werkne-
mers, op te nemen onder de categorie klein verlet, uitgebreid. Een be-
langrijke groep werd volgens ons echter vergeten. Zo kunnen ouders 
bij het overlijden van hun kindje pas na minstens 24 weken zwanger-
schap aanspraak maken op tien dagen rouwverlof. De Vlaamse rege-
ring voerde recent twee dagen rouwverlof in voor sterfte van een kind 
na minder dan 24 weken zwangerschap voor personeelsleden van 
Vlaamse en lokale overheden. 
 
Bij de herziening van het rouwverlof in 2021 heeft men volgens ons 
toch kansen gemist, zoals de uitbreiding van het rouwverlof voor het 
overlijden van een eigen bloed- of aanverwant in de tweede of derde 
graad of voor het overlijden van een bloed- of aanverwant in de tweede 
of derde graad van de echtgenoot met wie men niet onder hetzelfde 
dak woont. In dat geval krijgt men slechts één werkdag. 
 
Ook voor de gelijkschakeling van de verschillende statuten had men in 
die regeling een stapje verder kunnen gaan. Het is geen overbodige 
luxe om de statuten van werknemers, ambtenaren en zelfstandigen 
met elkaar in overeenstemming te brengen. Het zou dan ook logisch 
zijn om vier dagen rouwverlof toe te kennen aan werknemers en zelf-
standigen wanneer een ouder overlijdt, zoals reeds voor ambtenaren 
geldt. In de huidige regeling kregen zelfstandigen bovendien geen 
rouwverlof bij het overlijden van, bijvoorbeeld, een ouder, broer of zus. 
 
Ook van de overdraagbaarheid van het ouderschapsverlof naar de 
langstlevende partner is er vooralsnog geen sprake. Het ouderschaps-
verlof biedt werknemers de mogelijkheid om tijdelijk minder te werken 
of een volledige loopbaanonderbreking te nemen om voor de kinderen 
te zorgen. Het verlof is echter specifiek gericht op ouders en wordt niet 
automatisch overgedragen naar de langstlevende partner bij overlij-
den. 
 
Mevrouw de minister, zullen u en de regering nog specifieke onder-
steunende maatregelen nemen voor een persoon met een overlevings-
pensioen of overgangsuitkering om de armoedeval tegen te gaan? 

Les personnes qui n'ont pas atteint 
l'âge minimum précité et qui n'ont 
pas d'enfant ont droit à une alloca-
tion de transition pendant un an et 
les personnes ayant des enfants, 
pendant deux ans. Le traitement 
fiscal est défavorable pour toute 
personne ayant, par ailleurs, un re-
venu professionnel (partiel). 
Nombre de groupes d'intérêt récla-
ment depuis des années que tant 
l'allocation de transition que la pen-
sion de survie soient versées net. 
Indépendamment de l'imposition 
lourde, l'augmentation temporaire 
du revenu imposable a également 
une incidence sur toute une série 
d'avantages. 
 
En 2021, le congé de deuil pour les 
travailleurs a été étendu. Il n'est 
toutefois pas d'application lors de 
la perte d'un bébé après moins de 
24 semaines de grossesse. Il s'agit 
d'une occasion manquée. En 
outre, le congé de deuil accordé 
pour le décès d'un parent ou d'un 
allié, au deuxième ou au troisième 
degré, ou pour le décès d'un parent 
ou d'un allié, au deuxième ou au 
troisième degré du conjoint qui 
n'habite pas sous le même toit, de-
meure limité à un jour ouvrable. 
 
On aurait également pu aller un 
pas plus loin au niveau de l'harmo-
nisation des statuts de salarié, de 
fonctionnaire et d'indépendant. 
Jusqu'à présent, la question de la 
transférabilité du congé parental au 
partenaire survivant n'a pas encore 
été abordée.  
 
Des mesures de soutien spéci-
fiques seront-elles encore prises 
pour les personnes bénéficiant 
d'une pension de survie ou d'une 
allocation de transition? Le traite-
ment fiscal sera-t-il encore exa-
miné? Envisage-t-on d'octroyer l'al-
location de transition tant qu'il y a 
des enfants aux études, par 
exemple? Réfléchit-on à la mise en 
place d'un point de contact centra-
lisé? Envisage-t-on d'accorder un 
congé de deuil lors de la perte d'un 
enfant à partir de 12 semaines de 
grossesse? Le congé de deuil en 
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Hebt u recent nog overlegd met uw collega’s over de fiscale aspecten 
van het overlevingspensioen in combinatie met een beroepsinkomen? 
 
Wordt erover nagedacht om het overlevingspensioen netto uit te keren 
of in een netto niet-belastbare vergoeding te voorzien om hoge belas-
tingaanslagen te vermijden? 
 
Wordt er overwogen om de overgangsuitkering voor de nabestaanden 
die aan een aantal voorwaarden moeten voldoen, uit te betalen zolang 
de kinderen bijvoorbeeld studeren? 
 
Gelet op het administratieve kluwen hebben belangengroepen ook al 
meermaals gevraagd om werk te maken van een centraal meldpunt. 
Hebt u overlegd met de bevoegde staatssecretaris, uw collega Michel, 
en/of de bevoegde ministers van de deelstaten om werk te maken van 
de administratieve vereenvoudiging van de afhandelingsprocedures 
voor de nabestaanden en van een loket waar alle administratieve han-
delingen gecentraliseerd zouden kunnen worden? 
 
Zult u ook een initiatief nemen om het rouwverlof voor beide ouders, 
wanneer het kindje sterft voor 26 weken zwangerschap, naar 12 we-
ken zwangerschap uit te breiden? Zo neen, waarom niet? 
 
Zal er nog in een regeling worden voorzien om het rouwverlof voor 
werknemers bij het overlijden van een bloed- of aanverwant in de 
tweede of derde graad, of van een bloed- of aanverwant in de tweede 
of derde graad van diens echtgenoot of echtgenote met wie men niet 
onder hetzelfde dak woont, uit te breiden? Zo neen, waarom niet? 
 
Zult u in het kader van de uniformisering van de statuten het rouwverlof 
voor alle statuten gelijktrekken? Zo neen, waarom niet? 
 
Zult u een initiatief nemen om samen met de deelstaten en andere be-
voegde instanties een globale regeling uit te werken? 
 
Tot slot, zal er worden voorzien in de overdraagbaarheid van het ou-
derschapsverlof naar de langstlevende partner of zijn er nog plannen 
in die richting? 
 

cas de décès d'un parent ou allié 
au deuxième ou troisième degré 
sera-t-il étendu? Le congé de deuil 
sera-t-il harmonisé pour les diffé-
rents statuts? Le congé parental 
sera-t-il transférable au partenaire 
survivant? 
 

04.02 Minister Karine Lalieux: Mevrouw Samyn, elke dag onder-

zoeken we hoe burgers efficiënter kunnen worden beschermd. Dat 
heeft onder andere geresulteerd in een betere bescherming van jonge 
weduwes en weduwnaars. Zo werd de duur van de overgangsuitkering 
significant opgetrokken voor gerechtigden met kinderen jonger dan 13 
jaar, namelijk van 24 maanden naar 48 maanden. 
 
De uitkering, die tijdelijk is en blijft, moet helpen de grootste schok van 
het verlies op te vangen. Met de verlenging van de periode van uitbe-
taling van overgangsuitkering tot wanneer kinderen hun studies vol-
tooien, zouden we aan dat doel voorbijgaan. Er bestaan andere maat-
regelen om eenoudergezinnen met studerende kinderen te ondersteu-
nen, zoals de verhoogde kinderbijslag of de studiebeurzen. Die vallen 
echter niet onder mijn bevoegdheid. 
 
Deze legislatuur werd ook een minimumbedrag voor de overgangsuit-
kering ingevoerd om de armoedeval te vermijden. Daarnaast werden 

04.02  Karine Lalieux, ministre: La 

protection a déjà été rendue plus 
effective pour les jeunes veuves et 
veufs. Les bénéficiaires ayant des 
enfants de moins de 13 ans ont dé-
sormais droit à une allocation de 
transition pendant 48 mois. Les al-
locations familiales majorées ou 
les bourses d’études permettent de 
soutenir les familles monoparen-
tales avec des enfants qui poursui-
vent des études. Ces aides ne re-
lèvent toutefois pas de ma compé-
tence. Un montant minimum a éga-
lement été instauré pour l'alloca-
tion de transition, afin d'éviter le 
piège de la pauvreté. Dans le cas 
d’une pension de survie, les seuils 
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de grenzen voor toegelaten arbeid in het geval van een overlevings-
pensioen opgetrokken. Op die manier worden overlevende partners 
niet in de inactiviteitsval geduwd. Ter herinnering, 95 % van de gerech-
tigden op een overlevingspensioen zijn vrouwen. 
 
Wat de eerste vaag betreft, heb ik mijn administratie de opdracht ge-
geven om de analyse van de ambtshalve toekenning van de over-
gangsuitkering af te ronden. Dat is in lijn met het Handvest van de So-
ciaal Verzekerde, dat aandringt op de toekenning van alle rechten waar 
de burger recht op heeft. De administratie hoopt dit eind 2024 te reali-
seren. Voor de burger betekent dit een administratieve vereenvoudi-
ging. In november 2022 is de Pensioendienst tevens een sensibilise-
ringscampagne gestart met de slogan ‘We zijn er voor jou’. De bedoe-
ling was om de overgangsuitkeringen bekender te maken bij het grote 
publiek. 
 
De bezorgdheid uit vraag 2 werd aangepakt in overleg met de FOD 
Financiën. We zetten daarom extra in op de sensibilisering van de bur-
gers. We reiken hun extra tools aan om fiscale verrassingen te voorko-
men. Dat gebeurt in de communicatie met de betrokken burger. De 
administratie beveelt ook aan om fiscaal voluntariaat aan te vragen aan 
de FPD. Vandaag kan de burger al schriftelijk vragen om aanvullende 
bedrijfsvoorheffing in te houden. Er loopt een onderzoek om deze func-
tionaliteit ook aan te bieden via MyPension. 
 
Daarnaast biedt de FOD Financiën ook een simulator aan die toelaat 
om een inschatting te maken van de te betalen belastingen op basis 
van de beroepsinkomsten. Dit geven we ook te kennen aan de betrok-
ken burger. 
 
Ten slotte wordt onderzocht of het opportuun is om een aantal maan-
den na de toekenning van de overgangsuitkering of overlevingspensi-
oen een herinnering aan de begunstigden te sturen en te wijzen op het 
bovenstaande. Op het moment van het overlijden komt er te veel sa-
men. Een paar maanden erna komt die essentiële informatie misschien 
beter binnen. 
 
De burger correct informeren en bijstaan is voor mij essentieel. Zoals 
u in uw vierde vraag stelt, is er voor mij echter geen enkele reden om 
een overgangsuitkering fiscaal anders te behandelen. 
 
Als antwoord op uw vijfde vraag kan ik melden dat mijn administratie 
heel wat inspanningen levert om helder en ondersteunend te commu-
niceren. Toch is de administratieve opvolging in geval van een overlij-
den groot. Mijn administratie doet een beroep op ervaringsdeskundi-
gen die beter dan wie ook kunnen aangeven wat precies de noden zijn 
in deze specifieke situatie. 
 
Ik heb samen met de minister van Financiën stappen gezet binnen 
onze bevoegdheden, maar er is tot op heden geen centraal meldpunt 
dat alle diverse kanalen en bevoegdheden centraliseert. Wel heeft de 
staatssecretaris voor Begroting en Consumentenbescherming een 
plan opgesteld om de administratieve procedures op dit gebied te ver-
eenvoudigen. We nodigen u uit om haar te ondervragen over dit on-
derwerp. 
 
Voor uw zesde tot tiende vraag, omtrent het rouwverlof en het ouder-

fixés pour le travail autorisé ont été 
relevés. Je rappelle que 95 % des 
bénéficiaires d'une pension de sur-
vie sont des femmes. 
 
J'ai demandé à mon administration 
de finaliser l'analyse de l'octroi d'of-
fice de l'allocation de transition. Cet 
exercice sera probablement réalisé 
d'ici la fin 2024. Cela représente 
une simplification administrative 
pour les citoyens. Une campagne 
de sensibilisation a également été 
lancée en novembre 2022 pour 
mieux faire connaître les alloca-
tions de transition auprès du grand 
public. 
 
En ce qui concerne les aspects fis-
caux, des outils sont proposés aux 
citoyens afin d'éviter les surprises. 
L'accent est mis sur la sensibilisa-
tion. On encourage par exemple à 
faire retenir un supplément de pré-
compte professionnel. Une étude 
est actuellement menée en vue de 
proposer également cette fonction-
nalité par le biais de MyPension. 
Un simulateur est également dis-
ponible pour calculer les impôts. 
Par ailleurs, on examine également 
s'il est opportun de fournir de nou-
veau ces informations quelques 
mois après le décès.  
 
À mes yeux, il n'y a aucune raison 
de traiter une allocation provisoire 
différemment sur le plan fiscal. Je 
compte investir dans l'information. 
 
Le suivi administratif en cas de dé-
cès est lourd. À ce jour, il n'existe 
pas de point de contact central qui 
regroupe tous les canaux et pou-
voirs. Mme Samyn peut s'adresser 
à la secrétaire d'État à la Protection 
des consommateurs, qui a établi 
un plan de simplification des procé-
dures administratives. Les ques-
tions relatives au congé de deuil et 
au congé parental relèvent de la 
compétence de M. Dermagne, mi-
nistre du Travail. 
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schapsverlof, verwijs ik naar de minister van Werk Dermagne, aange-
zien dit zijn bevoegdheid is. 
 

04.03  Ellen Samyn (VB): Mevrouw de minister, ik zal sowieso ook uw 

collega's bevragen. Uit uw antwoord leid ik af dat er heel wat inspan-
ningen zijn geleverd. U verklaarde dat er eind 2024 nog een aantal 
zaken met betrekking tot de administratieve vereenvoudiging zullen 
worden gerealiseerd. U hebt een sensibiliseringscampagne opgezet 
om de betreffende informatie bekender te maken. 
 
Een oud zeer blijft evenwel het niet-opnemen van sociale rechten, zelfs 
door jonge weduwen en mensen die goed op de hoogte zouden moe-
ten zijn, mensen van mijn leeftijd en ook oudere mensen. Dat blijft een 
pijnpunt. Ik ben ervan overtuigd dat een loket voor hen een grote hulp 
zou zijn. 
 
Ik wil toch nog een punt van kritiek geven met betrekking tot de gelijk-
schakeling van de statuten. Het lijkt mij nog steeds geen overbodige 
luxe om de statuten van werknemers, ambtenaren en zelfstandigen 
dichter bij elkaar te brengen. Het blijft toch niet te begrijpen waarom er 
een ongelijkheid werd ingebouwd. Iedereen zou eigenlijk gelijk behan-
deld moeten worden, wat ook hun statuut is. 
 

04.03  Ellen Samyn (VB): Le non-

recours aux droits sociaux de-
meure un problème. Un guichet au-
quel s'adresser pourrait constituer 
une grande aide pour les per-
sonnes qui ne font pas valoir leurs 
droits sociaux. 
 
Il conviendrait également d'estom-
per les différences entre les sta-
tuts. Il est incompréhensible d'avoir 
intégré de telles inégalités. Je dé-
pose une motion.  
 

Moties 
Motions 
 
De voorzitster: Tot besluit van deze bespreking werden volgende moties ingediend. 
En conclusion de cette discussion, les motions suivantes ont été déposées. 
 
Een motie van aanbeveling werd ingediend door mevrouw Ellen Samyn en luidt als volgt: 
 
"De Kamer, 
gehoord de interpellatie van mevrouw Ellen Samyn 
en het antwoord van de minister, 
- gelet op de huidige problematiek rond het rouwverlof en bij uitbreiding de administratieve en financiële 
mallemolen waarin de nabestaande(n) terechtkomen; 
- gelet op het feit dat dit reeds jarenlang wordt aangeklaagd door belangenverengingen; 
vraagt de regering 
- specifieke ondersteunende maatregelen te voorzien voor deze doelgroep; 
- initiatieven te ondernemen om het overlevingspensioen netto uit te keren als niet-belastbare vergoeding 
om hoge belastingaanslagen te vermijden; 
- te overwegen om, zolang er studerende kinderen zijn, en indien men voldoet aan een aantal voorwaarden, 
een overgangsuitkering uit te betalen; 
- rouwverlof voor beide ouders te voorzien wanneer vóór een zwangerschap van 24 weken (tot 12 weken) 
het kindje sterft; 
- inzake de uniformisering van de statuten een gelijk rouwverlof ongeacht het statuut te voorzien; 
- de overdraagbaarheid van het ouderschapsverlof naar de langstlevende partner mogelijk te maken." 
 
Une motion de recommandation a été déposée par Mme Ellen Samyn et est libellée comme suit: 
"La Chambre, 
- eu égard au problème actuellement posé par le congé de deuil et par extension aux tracasseries adminis-
tratives et financières auxquelles sont confrontés le ou les proches; 
- eu égard au fait que cette situation est dénoncée depuis plusieurs années déjà par des associations de 
défense des intérêts des personnes concernées; 
demande au gouvernement 
- de prévoir des mesures de soutien spécifiques pour ce groupe cible; 
- de prendre des initiatives en vue du versement net de la pension de survie en tant qu'indemnité non impo-
sable, et ce, afin d'éviter de fortes impositions; 
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- d'envisager le versement d'une allocation transitoire tant que des enfants poursuivent des études, et pour 
autant que certaines conditions soient remplies; 
- de prévoir un congé de deuil pour les deux parents lorsque l'enfant décède avant 24 semaines de gros-
sesse (jusqu'à 12 semaines); 
- en ce qui concerne l’uniformisation des statuts, de prévoir un congé de deuil égal quel que soit le statut; 
- de permettre la transmissibilité du congé parental au partenaire survivant." 
 
Een eenvoudige motie werd ingediend door mevrouw Laurence Zanchetta. 
Une motion pure et simple a été déposée par Mme Laurence Zanchetta. 
 
Over de moties zal later worden gestemd. De bespreking is gesloten. 
Le vote sur les motions aura lieu ultérieurement. La discussion est close. 
 

05 Vraag van Nahima Lanjri aan Karine Lalieux (Pensioenen en Maatschappelijke Integratie, Personen 

met een handicap, Armoedebestrijding en Beliris) over "De automatische toekenning van de European 
Disability Card" (55041937C) 

05 Question de Nahima Lanjri à Karine Lalieux (Pensions et Intégration sociale, Personnes handica-

pées, Lutte contre la pauvreté et Beliris) sur "L'octroi automatique de l'European Disability Card" 
(55041937C) 
 

05.01  Nahima Lanjri (cd&v): Mevrouw de voorzitster, ik verwijs naar 

de schriftelijke versie van mijn mondelinge vraag. 
 
Mevrouw de minister, op de website van de European Disability Card 
lees ik “Vanaf 1 januari 2024 krijgen mensen met een handicap  
automatisch een European Disability Card (EDC) aangeboden zodra 
ze een erkenning van hun handicap ontvangen." Daarnaast zouden 
ook alle kaarten die werden uitgereikt voor erkenningen beslist voor 1 
januari 2024 en binnenkort vervallen, automatisch verlengd moeten 
worden indien men nog voldoet aan de voorwaarden. Dat werd immers 
zo afgesproken op de bijeenkomst van de IMC-handicap in mei 2023. 
Dit was ook een van de aanbevelingen die werd opgenomen in mijn 
resolutie die we in de zomer van 2022 unaniem hebben goedgekeurd. 
 
Ik heb vernomen dat die automatische toekenning nog niet helemaal 
op punt staat en dat ook de automatische verlening van de kaarten nog 
niet helemaal operationeel is. 
 
Ik heb hierover volgende vragen: 
 
Kan u een stand van zaken geven met betrekking tot de automatische 
toekenning van de EDC bij nieuwe erkenningen vanaf 1 januari 2024? 
Hoe loopt dit? 
 
Kan u ook een stand van zaken geven over de automatische verlening 
van de geldigheidsduur van de EDC die reeds voor 1 januari 2024 wer-
den uitgereikt en binnenkort dreigen te vervallen? Gebeurt dit al auto-
matisch? Indien niet, vanaf wanneer mogen we dit verwachten? 
 
Er werd ook beslist om wie voor 1 januari 2024 een erkenning van 
zijn/haar handicap kreeg en nog geen EDC heeft, de EDC nog niet 
automatisch toe te kennen omdat dit heel wat praktische problemen 
met zich zou meebrengen. Ziet u in de toekomst mogelijkheden om 
deze mensen toch nog automatisch een EDC toe te sturen? Of kunnen 
deze mensen op een andere manier geïnformeerd worden dat ze toch 
op de hoogte worden gebracht van hun recht op deze kaart? 
 
Ik dank u voor uw antwoord. 

05.01  Nahima Lanjri (cd&v): Il est 

indiqué sur le site web de la Euro-
pean Disability Card (EDC) que 
dès 2024, l'EDC sera automatique-
ment octroyée à toutes les  
personnes porteuses d'un handi-
cap reconnu. Or, il apparaît que cet 
octroi automatique ne fonctionne 
pas encore parfaitement. Quel est 
l'état des lieux? 
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05.02 Minister Karine Lalieux: Mevrouw de voorzitster, mevrouw Lan-

jri, voor de kaarten die door de FOD Sociale Zekerheid worden toege-
kend, kan ik bevestigen dat ze sinds 1 januari 2024 automatisch wor-
den toegekend. Ik heb geen informatie over problemen bij de regionale 
uitreikende instellingen. Na de beslissing van de interministeriële con-
ferentie Handicap werd een werkgroep opgericht met de betrokken fe-
derale en regionale administraties, om de beslissing nader te operati-
onaliseren. De infrastructuur daarvoor is aanwezig en elke uitreikende 
instelling is dus in staat de beslissing uit te voeren. De automatische 
verlenging is eveneens effectief sinds 1 januari 2024. 
 
Voor de beperkte groep personen die niet langer erkend zijn bij de in-
stelling die de originele kaart uitreikte, zij het op basis van een erken-
ning door een andere uitreikende instelling, was er een bijkomende 
technische oplossing nodig. Het gaat bijvoorbeeld om personen die 
naar een ander gewest verhuizen en daar nog geen erkenning hebben 
gekregen. De technische oplossing daarvoor is uitgewerkt en zou 
vanaf april 2024 geïmplementeerd moeten zijn door alle uitreikende in-
stellingen. 
 
Inzake de automatische toekenning van kaarten aan personen die 
reeds voor 1 januari 2024 een erkenning hadden, maar die nog geen 
kaart hadden, zijn er op dit ogenblik geen plannen om retroactief auto-
matisch een kaart toe te kennen. Uiteraard kunnen die personen 
steeds een EDC aanvragen. De FOD Sociale Zekerheid zal voor die 
groep een communicatiecampagne opzetten. 
 

05.02  Karine Lalieux, ministre: 

Les cartes octroyées par le SPF 
Sécurité sociale le sont automati-
quement depuis le 1er janvier 2024. 
Je ne dispose pas d'informations 
sur des problèmes auprès des ins-
titutions régionales. Chaque orga-
nisme qui délivre des cartes est en 
mesure de les octroyer et de les 
prolonger automatiquement. 
 
Pour le groupe limité de personnes 
qui ne sont plus reconnues auprès 
de l'organisme qui a délivré la carte 
d'origine, une solution technique 
complémentaire était nécessaire. 
Cette solution devrait être mise en 
œuvre à partir d'avril 2024.  
 
Il n'est pas prévu d'octroyer auto-
matiquement et rétroactivement 
une carte aux personnes qui 
étaient déjà reconnues avant 2024 
mais qui ne possédaient pas de 
carte. Ces personnes peuvent tou-
jours demander une EDC. Le SPF 
Sécurité sociale organisera une 
campagne de communication à 
l'intention de ce groupe. 
 

05.03  Nahima Lanjri (cd&v): Mevrouw de minister, ik dank u voor uw 

antwoord.  
 
Het is goed dat het in principe geen probleem meer zal zijn voor de 
mensen die vanaf 1 januari erkend zijn. Zij hebben hun kaart automa-
tisch gekregen. Er was blijkbaar wat vertraging voor de aanvragen tot 
verlenging, maar dat zal op 1 april opgelost zijn. Ik zal dat meegeven 
aan de mensen wier kaart moet worden verlengd, zodat zij weten dat 
ze die vanaf 1 april niet meer moeten aanvragen. 
 
Ik denk dat er ondanks de campagnes die werden gevoerd nog steeds 
een grote groep mensen is die vorig jaar of al eerder erkend waren als 
persoon met een handicap, maar die nog geen EDC-kaart hadden aan-
gevraagd. Het is misschien een optie om in plaats van een nieuwe 
campagne die mensen gericht aan te schrijven. Dat is gemakkelijk na 
te gaan via datamatching. Men kan zien wie er allemaal een kaart heeft 
en wie gehandicapt is en die twee vergelijken, zodat men hen gerichter 
kan schrijven of mailen dat zij, als ze dat wensen, die kaart kunnen 
aanvragen. Anders lanceert u misschien opnieuw een grote algemene 
campagne, maar bereikt u de mensen niet die vandaag geen kaart 
hebben. 
 
We weten niet waarom zij geen kaart hebben. Misschien is het omdat 
ze niet veel lezen of niet veel buitenkomen. Ik denk dat de meesten 
van hen wel graag een EDC-kaart zouden hebben en zo komen we 
terug op het punt waarvan zowel u als ik een groot voorstander zijn, 
namelijk om mensen automatisch te geven waarop ze recht hebben. 

05.03  Nahima Lanjri (cd&v): Les 

prolongations automatiques ont vi-
siblement pris du retard, mais ce-
lui-ci sera résorbé dès le mois 
d'avril. Je pense qu'il subsiste un 
grand groupe de personnes qui 
étaient déjà reconnues comme 
porteuses d'un handicap, mais qui 
n'avaient pas encore demandé 
d'EDC. Ne peut-on pas s'adresser 
directement à elles au lieu d'orga-
niser une campagne générale?  
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Hier kunnen we dat vrijwel automatisch doen voor die groep. 
 

05.04 Minister Karine Lalieux: Ik kan nu niet ingaan op uw suggestie, 

maar ik zal dat vragen aan mijn administratie. 
 

05.04  Karine Lalieux, ministre: Je 

transmettrai cette proposition à 
mon administration. 
 

05.05  Nahima Lanjri (cd&v): Dank u dat u mijn suggestie om de twee 

lijsten te combineren wilt doorgeven aan uw administratie. Op die ma-
nier kunnen we meer mensen bereiken en hen automatisch geven 
waar ze recht op hebben. 
 

05.05  Nahima Lanjri (cd&v): Je 

vous remercie. De cette manière, 
nous pourrons atteindre davantage 
de personnes et leur octroyer auto-
matiquement ce à quoi elles ont 
droit. 
 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 

 
La réunion publique de commission est levée à 16 h 21. 
De openbare commissievergadering wordt gesloten om 16.21 uur. 
 
  

 


